
نخستين روز تابستان امسال، صحن بهارستان 
ش�اهد برگزاري ي�ك جلس�ه داغ حقيقي با 
موضوع فض�اي مجازي بود؛ فضاي�ي كه حالا 
ديگر بخش عم�ده اي از زندگي ما در بس�تر 
آن جري�ان دارد و در كنار تمام بركات و مزايا، 
بخش مهم�ي از چالش هاي دني�اي امروز هم 
به همين فض�ا و چگونگ�ي مديري�ت آن باز 
مي گردد. در جلس�ه روز گذش�ته مجلس كه 
با حضور و ارائه گزارش عملك�رد وزير جوان 
دولت دوازدهم همراه بود، نمايندگان و رئيس 
مجلس با انتقاد از رها ش�دگي فضاي مجازي 
و چالش زا شدن برخي ش�بكه هاي اجتماعي 
همچون شبكه اينس�تاگرام خواستار تقويت 
ش�بكه ملي اطلاعات ب�راي تأمي�ن نيازهاي 
م�ردم و امنيت ملي ش�دند. وزي�ر ارتباطات 
هم در پاس�خ به اين انتقادات با اس�تقبال از 
ط�رح نمايندگان براي تش�كيل كميس�يون 
فضاي مجازي و اقتصاد ديجيت�ال، براي رفع 
برخي موان�ع از نمايندگان كمك خواس�ت و 
در برخي م�وارد هم با اس�تناد به گزارش�ات 
بين المللي از عملكرد وزارتخانه اش دفاع كرد. 

با آغاز به كار مجلس يازدهم، نوبت ارائه گزارش 
پاسخگويي دولت به منتخبان ملت رسيده است. 
روز گذشته هم وزراي ارتباطات و جهاد كشاورزي 
روز گذشته با حضور در مجلس گزارش عملكرد 

خود را به نمايندگان مردم ارائه دادند. 
در اين بين با توجه ب��ه اهميت و ميزان فراگيري 
فضاي مج��ازي و ل��زوم راه اندازي ش��بكه ملي 
اطلاع��ات و انتقاداتي كه به رها ش��دگي فضاي 
مجازي در برخي بخش ها وجود دارد، جلسه داغي 
بين نمايندگان مردم در خانه ملت و محمد جواد 
آذري جهرمي وزير ارتباطات و فناوري ارتباطات 

برگزار شد. 
 لجام گسيختگي در فضاي مجازي 

در جلس��ه روز گذش��ته مجل��س محمد باق��ر 
قاليباف، رئي��س مجلس ب��ا تأكيد ب��ر ضرورت 
راه اندازي و تقويت شبكه ملي اطلاعات نياز مردم 
به اين ش��بكه تأكيد كرد:» امني��ت ملي، امنيت 
عمومي، امنيت اجتماعي و امنيت اخلاقي ما در 
گرو شبكه ملي اطلاعات است كه ايراداتي به اين 

شبكه وارد است.«
به گفته وي در حال حاضر عدم تناس��ب رش��د 
ترافيك داخلي و خارجي در مصرف مردم ديده 
مي شود و در حوزه داخلي نتوانسته ايم با اعمال 
سياست هاي تعديلي اين مصرف را كنترل كنيم. 
همين مسئله در حوزه جنس و شكل ترافيك نيز 
وجود دارد، به طور س��اده اگر قرار باشد يك پيام 
ساده بين دو شهروند ما رد و بدل شود، اول بايد به 
خارج از كشور و پس از آن به داخل منتقل شود. 

به گفت��ه رئيس ق��وه مقننه در ح��وزه خدمات 
پايه عمومي در ش��بكه ملي اطلاع��ات نيز دچار 
مشكلات جدي هس��تيم به طوري كه در حوزه 
موتور جست وجو، پيام رسان ها و سيستم عامل 
كمبودهايي داريم ك��ه وزارت ارتباطات بايد به 

آن توجه كند. 
قاليباف مس��ئله صيان��ت از فضاي مج��ازي را 
مسئله اي جدي برشمرد و افزود: » امروز كودكان، 
نوجوان��ان و خانواده هاي م��ا در معرض فضايي 
آلوده هس��تند كه به اين فضاي آلوده بايد از دو 

منظر توجه شود؛ نخست توليد محتوا كه وظيفه 
نهاده��اي فرهنگ��ي در كن��ار وزارت ارتباطات 
اس��ت و ديگري بخش��ي كه مي توان��د در توليد 
اين محتواي نامطلوب به آن توجه كند توس��عه 
سرويس هاي داخلي و سياس��تگذاري دولت در 

اين حوزه است.«
بن��ا ب��ه تأكي��د رئي��س مجل��س ام��روز يك 
لجام گسيختگي بدون هيچ گونه سياستگذاري 
در فضاي مجازي حاكم اس��ت كه در هيچ يك از 
كشورهاي اروپايي، اس��كانديناوي، شرق و غرب 

وجود ندارد. 
رئيس قوه مقننه در نهايت براي همراهي و كمك 
مجلس به دولت براي ساماندهي اين بخش اعلام 

آمادگي كرد. 
 تنزل 10 پله اي در حوزه فضايي 

برخي نمايندگان مجلس انتقاداتشان به عملكرد 
وزارت ارتباطات صريح تر و تندتر از انتقادات رئيس 
مجلس بود. به طور نمونه سيد محسن دهنوي، 
نماينده مردم تهران در مجلس گفت:» دولت آقاي 
روحاني ما را در صنعت فضايي كه جزو پنج كشور 
برتر در اين حوزه بوديم به پايين تر از ۱۵ كش��ور 
منتقل كرده است كه تمامي اين اقدامات به دست 

وزير ارتباطات و فناوري انجام شده است.«
وي با انتقاد از وقفه در روند پيشرفت هاي فضايي 
تصريح كرد:» دولت آقاي روحاني صنعت هسته اي 
را با برجام تعطيل كرد و صنعت فضايي را به دست 
آقاي جهرمي تعطيل كرد. در چشم انداز ۱400 
قرار بود به س��راغ طراحي و ساخت ماهواره هاي 
عملياتي برويم، دنبال س��اخت و طراحي بومي 

ماهواره ه��ا بوديم، ام��ا اكنون در ش��رايطي قرار 
گرفته ايم كه هي��چ ماهواره موف��ق عملياتي در 

مدار نداريم.«
 اختص�اص 50 درصد ترافيك كش�ور به 

اينستاگرام
موسي غضنفرآبادي، نماينده مردم بم در مجلس 
با انتقاد از عدم كنترل وزارت ارتباطات بر فضاي 
مجازي، اينس��تاگرام را قتلگاه اعتقادات جوانان 
توصيف كرد.  وي با بيان اينك��ه اقدامات مهمي 
در جهت توسعه و گسترش سرعت و پهناي باند 
اينترنت در كش��ور صورت گرفت، از اصرار براي 

تقويت پيام رسان هاي خارجي انتقاد كرد. 
انتقاد فاطم��ه محمدبيگي، نماينده مردم قزوين 
و آبيك از وزارت ارتباطات هم در حوزه ش��بكه 

اجتماعي اينستاگرام متمركز بود. 
به گفت��ه وي اكنون بي��ش از ۵0 درصد ترافيك 
داده هاي كل كشور به شبكه اجتماعي اينستاگرام 
اختصاص دارد، در حالي ك��ه طبق قوانين نبايد 
بيش از يك سوم ترافيك به مجموع پيام رسان هاي 

خارجي اختصاص يابد. 
 فعاليت هزار سرور خارجي در كشور

محمد حس��ن آصفري هم ب��ا تأكيد ب��ر اينكه 
راه اندازي تلويزي��ون اينترنتي از س��وي وزارت 
ارتباط��ات ب��ر خ��لاف قانون اساس��ي اس��ت 
افزود:» امروز بيش از هزار سرور خارجي در كشور 
فعال اس��ت و بخش اعظمي از زيرس��اخت ها و 
پهناي باند اينترنت كش��ور در اختيار سرورهاي 

خارجي است«. 
مجتبي رضاخواه، ديگر نماينده مجلس شوراي 

اسلامي هم با اش��اره به لزوم توجه به شبكه ملي 
اطلاعات گفت:» شما در جايي گفتيد كه تاكنون 
80 درصد اين پروژه محقق ش��ده اما مسئولان 
مركز ملي فضاي مجازي اعلام مي كنند، اين پروژه 
تنها 30 درصد پيشرفت كرده است. ضمن اينكه 
اجراي دولت الكترونيك نيز با وضع مطلوب فاصله 
دارد و چرا در حوزه تخصيص ارز، اطلاعات ابتدايي 
بين بانك مركزي و وزارت صمت استفاده نشده تا 

از سوءاستفاده از تخصيص ارز جلوگيري شود.«
 اس�تناد به گزارش هاي بين المللي براي 

دفاع از عملكرد
در اين جلس��ه وقتي نوبت به وزي��ر جوان دولت 
دوازدهم رس��يد تا از عملكرد خ��ود دفاع كند با 
اشاره به گزارش ش��بكه بين المللي مخابرات در 
سال گذشته گفت:» طبق اين گزارش جمهوري 
اس��لامي ايران را به رغم فش��ارها و تحريم هاي 
بين المللي داراي بالاترين نرخ رش��د ارتباطات و 
فناوري اطلاعات در منطقه معرفي كرد و در دنيا 

ايران موفق شد رتبه دوم را كسب كند.«
محمد جواد آذري جهرمي با اش��اره به توس��عه 
پيام رس��ان هاي بومي گف��ت: » در اي��ام كرونا 
8ميليون دانش آموز، والدين و معلمين با وجود 
همه مشكلات نرم افزار شاد را به عنوان پيام رسان 
آموزشي نصب و استفاده كردند. پيام رسان بومي 
ديگر با سرمايه گذاري دو اپراتور بزرگ كشور فعال 
شده و هم اكنون با رشد متوسط چهار ماهه 32 
درصد به عدد نصب 9/ 9 ميليون كاربر رسيده كه 
رشد قابل توجهي است البته كافي نيست و بايد 

تقويت شود.«
به گفته وي مطابق با برنامه تنظيمي پيش��رفت 
پ��روژه ماهواره اي 82 درصد اس��ت ك��ه بودجه 
اختصاصي در سال 98 به اين حوزه با وجود تمامي 
مشكلات نس��بت به كل دوران دولت يازدهم تا 
دو براب��ر افزايش داشته اس��ت. همچنين برنامه 
صلح آمي��ز فضاي��ي در وزارت ارتباطات در حال 
پيگيري است و اخيراً نيز ظرفيت نيروي هوافضاي 

سپاه به اين حوزه اضافه شده است. 
جهرمي با تأكيد بر اهميت انحصار يك ش��بكه 
اجتماع��ي خارج��ي و دغدغه ه��اي فرهنگي، 
ديني و تغيير سبك زندگي خواستار حمايت از 

وزارتخانه اش شد. 
از نگاه وي دليل تبديل اينستاگرام به يك قطب 
اين اس��ت كه همه پلتفرم هاي ديگر از دسترس 
خ��ارج ش��ده اند. جهرم��ي تصريح ك��رد:» اگر 
اينستاگرام صفحه سردار دل هاي ما شهيد قاسم 
سليماني را مي بندد، آنها دولت هاي تروريستي در 
قالب كت و شلوار هستند، اگر سردار ما را در بغداد 
به شهادت رساندند، آيا ما تعامل و ارتباط با بغداد را 
خالي مي كنيم؟ اين يك نگاه ديگر است، آيا عرصه 
رسانه بين المللي و حضور اثرگذار و جريان ساز را 
كه مورد تأكيد رهبر معظم انقلاب اس��ت نبايد 

ببينيم؟ كسي موافق بي ديني نيست.«
عضو كابين��ه دولت دوازدهم در پاس��خ به انتقاد 
دهنوي درب��اره تنزل اي��ران در ح��وزه فضايي 
گفت:»ش��ما را براي حضور در س��ازمان فضايي 
كش��ور دعوت مي كنم، آنجا يكس��ري جوان از 
زندگي و بورس هاي خارج از كشور خود گذشته اند 
و در آنجا مشغول كار هستند. پرتاب موشك هم 
جزو وظايف وزارت ارتباطات نيس��ت، قطعاً بايد 

شبهات رفع شود.«
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وكيل طبري با اشاره به موضوع لاشه هاي 15 فقره چك ۴50 ميليارد توماني كه از منزل موكلش كشف شده مدعي وصول نشدن آنها شد

چك هاي 450 ميليارد توماني در منزل طبري

وادادگی حقیقی درفضای مجازی
قاليباف: امروز يك لجام گسيختگي بدون هيچ گونه سياستگذاري در فضاي مجازي حاكم است  

كه در هيچ يك از كشورهای شرقی و غربی وجود ندارد

روز  جلس�ه  در 

عليرضا سزاوار
دادگاه   گزارش  2 گذش�ته 

طبري، وكيل وي 
با اشاره به موضوع لاشه هاي 15 فقره چك ۴50 
ميليارد توماني كه از منزل متهم كشف شده، 
گفت كه اين لاشه هاي 15 فقره چك كه مندرج 
در كيفرخواست است؛ هيچگاه به بانك انتقال 
نياف�ت و پول�ي رد و ب�دل نشده اس�ت. 
پنجمين جلسه رسيدگي به اتهامات اكبر طبري 
و متهمان ديگ��ر اين پرونده، به رياس��ت قاضي 
بابايي در شعبه ۵ دادگاه كيفري يك استان تهران 

برگزار شد. 
قاضي بابايي در ابتداي جلسه دادگاه ضمن اعلام 
رسميت و علني بودن جلسه دادگاه از وكيل متهم 
طبري خواست تا براي ارائه دفاعيات در جايگاه 

قرار گيرد. 
وكيل طبري هم گفت: در م��ورد ويلايي كه در 
جلس��ه قبل در مورد آن فيلمي هم پخش شد، 
ارزش��ي كه براي آن اعلام شده است اغراق آميز 
است. فيلم پخش  شده در دادگاه به صورت فني و 

سه بعدي نمي تواند ادله اثبات جرم باشد. 
 نظارتي جزئي براي پيشرفت ساختمان!

قاضي خطاب به وكيل طبري گفت: آقاي وكيل 
آنچ��ه در دادگاه پخش ش��د، فيل��م نبود، بلكه 
تصاويري بود كه به وسيله ضابطين تهيه شده بود 
و با اجازه دادگاه پخش شد؛ اينكه شما از پخش 
فيلم س��خن مي گوييد، بايد بدانيد كه يك فيلم 

متضمن خصايص ويژه اي است. 
وكيل طبري در ادامه تصريح كرد: شرط فيمابين 
طبري و نياز آذري هرگز تحويل گرفتن ساختمان 

مستقر در زمين هاي بابلسر نبود، به عبارت ديگر 
آن ملك به صورت غير رس��مي به همسر موكل 
من انتقال يافت. موكل من در غياب نيازآذري و 
در ايام اقامت وي در خارج هر از چند گاهي براي 
نظارت بر روند پيشرفت ساختمان به محل مورد 
نظر سركشي مي كرده تا ساختمان هرچه زودتر 

آماده شود و به فروش نهايي برسد. 
اين وكيل در ادامه با اشاره به موضوع لاشه هاي ۱۵ 
فقره چك 4۵0 ميليارد توماني كه از منزل متهم 
كشف شده اس��ت، گفت: اين لاشه هاي ۱۵ فقره 
چك كه مندرج در كيفرخواست است، هيچگاه 
به بانك انتقال نيافته اس��ت. در واقع منشأ روابط 
قرارداد هاي حقوقي طبري و نيازآذري از آنجايي 
ناشي مي ش��ود كه نيازآذري از فعالان اقتصادي 
كش��ور در حوزه هاي��ي، چون ط��لا و پروتئين و 

همشهري طبري بوده است. 
 نبود منصوري هيچ خللي در پرونده ايجاد 

نمي كند
وي در ادامه گفت: موكل پنج قطعه زمين ثبتي 
روي كاغذ با همان كاربري از مصطفي نيازآذري 
خريداري كرده، دادسرا به كدامين دليل پيگيري 

ادعاي پرونده نيازآذري را مرتبط دانسته است؟
در ادامه جلسه دادگاه، قاضي از نماينده دادستان 
خواست تا براي ارائه توضيحات پيرامون دفاعيه 
صورت گرفته از س��وي وكيل مته��م طبري، در 

جايگاه قرار گيرد. 
قهرماني، نماينده دادستان در ابتداي سخنان خود 
ضمن ابراز تأسف از فوت احدي از متهمان پرونده 
به نام منصوري اظهار داشت: اميدواريم با پيگيري 
مقامات ذيربط ايران و مقامات دولت روماني ابعاد 

اين حادثه دقيقاً و سريعاً بررس��ي شود و درباره 
نحوه و علت فوت نامبرده، پاسخ روشن و رسمي و 

قانع كننده به دستگاه قضايي ايران ارائه شود. 
نماين��ده دادس��تان گف��ت: دادس��را در فرآيند 
تحقيقات مقدماتي و كشف جرم در مورد اتهامات 
همه متهمان از جمله متهم منصوري بررسي هاي 
مؤثر را انجام داده و مستندات فراواني را تحصيل 
كرده اس��ت،بنابراين نبود متهم منصوري از نظر 
دادسرا هيچ خللي بر روند دادرسي پرونده ايجاد 

نمي كند. 
 20 سال پاكي با جعل مختصر !

در ادامه جلس��ه دادگاه، قاضي گف��ت: راجع به 
فوت متهم منصوري، تا اين لحظه صحت و سقم 
موضوع براي دادگاه احراز نشده، در صورت احراز 
صحت خبر، دادگاه وف��ق قانون در اين خصوص 

اظهار تصميم مي كند. 
نماينده دادستان با اشاره به موارد مطرح شده 
از سوي وكيل متهم طبري گفت: وكيل متهم 
كه مدعي اس��ت موكلش طي 20 س��ال سر 
سوزني تخلف مرتكب نشده، توضيح نمي دهد 
كه موكلشان چرا بدون داشتن سمت و بدون 
تصريح به وكالت، به جاي همس��رش در پنج 
فقره اثر انگش��ت درج مي كند؛ ح��ال آنكه بر 
اس��اس ماده ۱00 قانون ثبت اسناد و املاك 
كشور اين عمل موكل وي جرم جعل محسوب 

مي شود. 
نماينده دادس��تان در ادامه با اش��اره به ادعاي 
وكيل متهم مبني بر پنج م��ورد نقض قانون از 
س��وي نماينده دادس��تان اظهار داشت: آقاي 
وكيل صراحتاً با مصداق باي��د بگويند كه كدام 

اصل قانوني از سوي نماينده دادستان و دادسرا 
نقض شده اس��ت؛ آيا ما چيزي خارج از موضوع 

مطرح كرديم؟!
 بياباني لوكس و چشم نواز

نماينده دادستان تصريح كرد: وكيل متهم نقض 
اصل تضمين حقوق طرفين را مطرح مي كند؛ وي 
ناراحت اس��ت كه من از تخته وايت برد استفاده 
مي كنم؛ خب ايش��ان هم از اين تخته اس��تفاده 
كنند و اگر لازم داشته باش��ند ما آن را برايشان 
تهيه مي كنيم.  قهرماني تصريح كرد: وكيل متهم 
از نقض اصل بي طرفي توسط نماينده دادستان 
سخن مي گويد؛ سؤال من اين است كه آيا نماينده 
دادس��تان بايد اص��ل بي طرفي را لح��اظ كند؟! 
نماينده دادستان طرف دعوا است و مدعي العموم 

محسوب مي شود. 
نماينده دادس��تان تصريح كرد: وكيل متهم در 
جلسه امروز دادگاه از نمايش فيلم تكنيكي سخن 
گفت؛ در اينجا بايد متذكر شوم كه ما آن فيلم را 
به عنوان ادله جرم به كار نبرديم، بلكه، چون آقاي 
طبري گفت آن زمين ديمي است به اذهان چنين 
القا شد كه يك بيابان اس��ت، حال آنكه ما نشان 
داديم كه اين زمين به تعبير آقاي طبري ديمي 
داراي چه تصاوير لوكس و چشم نوازي مي باشد و 
در حاشيه دريا است؛ البته فيلم هاي بيشتري نيز 
وجود دارد. همچنين وكيل متهم مي گويد فيلم 
مربوط به ملك را در حالت اوليه نشان دهيد كه 

بايد بگويم آن را هم نشان مي دهيم. 
در نهايت نيز قاضي بابايي با اعلام ختم جلس��ه 
دادگاه گفت: تاريخ جلس��ه بعدي متعاقباً اعلام 

مي شود.

 رئيس سازمان بهزيستي از انعقاد تفاهمنامه اين سازمان با بنياد علوي 
زير مجموعه سازمان مستضعفان براي پرداخت تسهيلات قرض الحسنه 
به مددجويان سازمان بهزيستي متأثر از بحران كرونا خبر داد. به گفته 
قبادي دانا مجموع مبلغي كه تأمين اعتبار شده است، 200 ميليارد ريال 
است و اين تسهيلات به صورت قرض الحس��نه است و با تضمين لازم 
توسط مددجويان دريافت خواهد ش��د. بر مبناي اين تفاهمنامه براي 
كساني كه در اثر كرونا دچار مشكلات معيشتي شدند و در گام اول براي 
4 هزار نفر از آنها وام قرض الحسنه اي به مبلغ ۵ ميليون تومان در نظر 

گرفته شده كه با اقساط 24 ماهه پرداخت مي شود. 
 رئيس شوراي تهران نسبت به افزايش قيمت زمين و مسكن در تهران 
انتقاد كرد و گفت: متأسفانه الگوي مشخصي براي عرضه زمين و مسكن 

در تهران وجود ندارد. 
 وزير آموزش و پرورش با اشاره به اينكه با تداوم شرايط موجود در سال 
تحصيلي جديد، آموزش ها تركيبي خواهد بود، گفت: فعاليت مدارس 
در مناطق كم جمعيت به روال عادي و در مناطق پرجمعيت به صورت 

زوج و فرد برگزار مي شود. 
 وزير كشور از تدوين سند راهبردي مديريت بحران كشور خبر داد. 

 عضو كميسيون فرهنگي شوراي شهر تهران گفت: ملك جماران از 
سال ۷۵ در مالكيت نهاد رياست جمهوري بوده است، اما اين موضوع منجر 

به سلب مسئوليت آقاي روحاني درباره تخلفات اين ملك نمي شود. 

حسين سروقامت

پاسخ آموزش و پرورش به گزارش »جوان«
تدريس اضافي مصوب 

هیئت امناي دانشگاه فرهنگیان است !
پ�س از انتش�ار گ�زارش »ج�وان« در همي�ن صفح�ه و ب�ا عنوان 
»آموزش و پ�رورش علي�ه معلم�ان ق�راردادي« وزارت آموزش و 
پ�رورش جوابي�ه اي را ب�ه دفت�ر روزنام�ه ارس�ال كرده اس�ت. 

متن اين جوابيه به اين شرح است:
طرحي كه در روزنامه به آن اش��اره شده اس��ت، با هدف تسهيل گري به 
دانش��جوياني كه علاقه مند و داوطلب اتمام س��ريع تر دوره كارشناسي 
هستند، تدوين و توسط هيئت محترم امنا مصوب شد. لازم به يادآوري 
است، اين رويه، يك رويه معمول در دانشگاه هاست و با توجه به نيازهاي 
فوري وزارت آموزش و پرورش و در دوره گذار )تا سال ۱404(، دانشگاه 

اين پيشنهاد را به هيئت امنا ارسال كرد و مقرر گرديد:
۱-  به صورت آزمايشي برگزار شود. 

 2- به  صورت اختياري و درخواست دانشجو صورت مي پذيرد. 
3- با ادغام برخي دروس كه داراي هم پوشاني هستند صورت مي پذيرد 

)كاهش ۱0 واحدي از ۱۵0 واحد(. 
4- با استفاده از ظرفيت ترم تابستان صورت مي گيرد. 

۵-  نيازمند اخذ مجوز مراجع قانوني از جمله گروه هماهنگي تربيت معلم، 
شوراي برنامه ريزي وزارت علوم، تحقيقات و فناوري است

نكته قابل توجه ديگر اينكه به استناد ماده ۱0 آيين نامه آموزشي دوره هاي 
كارداني، كارشناسي ناپيوسته و كارشناسي پيوسته مصوب ۱3۷6/02/۱4 
ش��وراي عالي برنامه ريزي، تع��داد واحدهاي لازم ب��راي گذراندن دوره 
تحصيلي كارشناسي پيوس��ته غير از رشته هاي فني و مهندسي ۱30 تا 
۱3۵ واحد مي باشد. وفق ماده ۱۱ آيين نامه فوق الذكر هر دانشجو مي تواند 
در هر نيم س��ال تحصيلي تا 20 واحد درسي را انتخاب نمايد؛ همچنين 
به استناد تبصره 3 ماده ۱۱ آيين نامه مزبور اگر دانشجو در يك نيم سال 

تحصيلي، ميانگين نمراتش حداقل ۱۷ باشد
مي تواند حداكثر تا 24 واحد درس��ي را انتخاب نمايد. تعداد واحدهاي 
درسي مجاز براي انتخاب دانش��جويان در دوره تابستاني حداكثر شش 

واحد مي باشد. 
با توجه به موارد فوق، هر دانشجو مي تواند به صورت معمول ۱20 واحد 
درسي را در سه س��ال / شش نيمس��ال به ازاي 20 واحد در هر نيمسال 
تحصيلي و اخذ و گذراندن ۱8 واحد درسي در سه دوره تابستان)به ازاي 
هر تابستان شش واحد درسي( را بگذراند و دوره كارشناسي ناپيوسته را 
در مدت سه س��ال بگذراند و دانش آموخته گردد.  حال با توجه به اينكه 
تحصيل در دانش��گاه فرهنگيان به صورت ش��بانه روزي است و دانشگاه 
فرصت بيشتري براي آموزش دانشجومعلمان نسبت به ساير دانشگاه ها 
در اختيار دارد، لذا امكان ارائه واحدهاي بيشتري در طي ترم هاي تحصيلي 
)و حتي دوره تابستان( وجود دارد كه اين امر نيازمند اخذ مجوز از مراجع 
ذيربط مي باشد.  در پايان يادآور مي شود كه اين موضوع نياز به اخذ مجوز 
مربوط به فاز مطالعاتي و آغاز فرايند مكاتبات قانوني دريافت مجوزهاي 
لازم داشت كه پس از بررسي كارشناسي و تصويب در بيست و ششمين 
نشست كميسيون دايمي هيئت امناي دانشگاه مورخ ۱398/۱۱/30، در 
بيست و هشتمين نشست هيئت امناي دانشگاه مورد بحث وگفت وگو و 
تبادل نظر قرار گرفت و به استناد ماده يك قانون احكام دائمي برنامه هاي 
توسعه كشور، هيئت امنا با طرح تعديل سنوات تحصيلي دانشجو معلمان 
از »4« سال به »3« سال منوط به رعايت قوانين و مقررات، ضوابط تصويب 
برنامه درسي در مراجع ذيربط و اخذ مجوزهاي قانوني براي دانشجويان 

متقاضي بهره مندي از اين امتياز موافقت نمود. 

ابراهيم مشيريان

ماه رمضان بود و او از تجار متدين بازار تهران؛
سرخوش از اينكه شبي ميزبان نواب صفوي و گروهي از فداييان 

اسلام است. 
سفره زيبايي آراسته و انواع غذاها را چيده بود. نواب از خورش 

بادمجان آغاز كرد و آنگاه. . . 
-  دوستان! مي شود كسي دست به خورش بادمجان نبَرَد و اين 

غذا را دربست براي من بگذاريد؟
سيد و سالارش�ان بود. احترامش كردند و احدي از آن خورش 

نخورد. 
بعدها سخت به سخن آمد؛ راستي چرا؟!

-  اولين لقمه را كه برداشتم، مثل زهر مار تلخ بود!
بله، گاهي مسئوليت آن است كه عالم و آدم را به هم بدوزي كه 

آبروي كسي نرود. 
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3 رقمي ماندن آمار فوتي ها

 4 رقمي شدن آمار بستري هاي كرونا
روز گذشته نه فقط آمار فوتي هاي ويروس كرونا سه رقمي بود بلكه 
از ميان 2 هزار و 3۶۸ بيمار جديد مبتلا به كوويد1۹، يك هزار و 11۴ 
مورد بستري شدند تا آمار بس�تري هاي كرونايي چهار رقمي شود. 
حالا مجموع بيم�اران كوويد1۹ در كش�ور به 20۴ ه�زار و ۹52 نفر 
رسيد. در طول 2۴ ساعت گذشته با مرگ 11۶ بيمار كوويد1۹ مجموع 
جان باختگان اين بيماري به ۹ هزار و ۶23 نفر رس�يد. تا كنون 1۶3 
هزار و 5۹1 نف�ر از بيماران، بهبود يافته يا از بيمارس�تان ها ترخيص 
شده اند. اس�تان هاي خوزستان، هرمزگان، كرمانش�اه، آذربايجان 
شرقي و سيستان و بلوچستان در وضعيت هش�دار قرار دارند و بنا 
به تأكيد عليرض�ا زالي، فرمانده عمليات مقابله ب�ا كرونا در تهران، 
بار مراجعان بيماران مبتلا ب�ه كرونا در تهران افزايش داش�ته و در 
دو هفته اخير نمودار تعداد مراجعان، افراد بس�تري و مرگ و ميرها 
در حال تغيير است. با وجود شيب افزايشي آمار مبتلايان به كرونا، 
بنا به تأكيد وزير بهداش�ت هنوز در پيك اول اين بيماري هس�تيم. 
ويروس كرونا در 2۱3 كشور دنيا همچنان يكه تازي مي كند. طبق آخرين 
آمار ش��مار قربانيان كروناويروس جديد به 466 هزار و 84۷ نفر رسيده 
و تاكنون ابتلاي 8 ميلي��ون و 920 هزار و 842 نفر ني��ز به اين بيماري 
تأييد شده است. همچنين بنابر تازه ترين آمارها تاكنون 4 ميليون و ۷43 
هزار و ۱۱ نفر از بيماران مبتلا به كوويد  ۱9 بهبود يافته اند. در ايران هم 
اين ويروس هر روز شمار بيش��تري از افراد را گرفتار كرده و به كام مرگ 
فرو مي برد. اين در حالي اس��ت كه هنوز وارد موج هاي تازه اين بيماري 

نشده ايم. 
 ويروس كرونا در  نژادهاي مختلف رفتاري متفاوت دارد

سعيد نمكي با اشاره به اينكه حتي در استان هايي كه فكر مي كنيم موج 
اول كرونا را پشت سر گذاشته ايم، موج اول را به طور كامل تجربه نكرده ايم، 
مي افزاي��د:» از دي��دگاه اپيدميولوژيك وقتي بي��ش از 3۵ يا 40 درصد 
از جمعيت، تجربه يك بيماري را داشته باش��ند و بعد بيماري فروكش 
كرده باشد، بايد فكر كنيم تعدادي بيمار علامت دار و تعدادي بدون علامت 

با پاتوژن ويروس، تماس داشته اند.«
بنا به تأكيد وي بايد باور كنيم و به مردم هم بگوييم كه ويروس كرونا تمام  
نشده، پيك بيماري رد  نشده و كرونا يك ويروس پيچيده تو در توي صد 
هزار چهره است؛ ممكن است يك پروتكل درماني در يك منطقه جواب 

دهد و در منطقه ديگري جواب ندهد. 
به گفته نمكي رفتار ويروس كرونا در جنوب كرمان با هرمزگان يا ميناب با 
بندرعباس و شهرهاي ديگر، كاملاً متفاوت است، بنابراين ويروس كرونا در 

اقليم، نژاد و آب و هواي مختلف، بروز متفاوتي دارد. 
 تأثير چاقي و بيماري هاي زمينه اي در بروز كرونا

از 380 ه��زار مرگي كه در س��ال رخ مي ده��د، 3۱3 هزار م��رگ بر اثر 
بيماري هاي غيرواگير مانند فش��ارخون و دياب��ت، گرفتاري هاي قلب و 
عروق و. . . رخ مي دهد. همچنين چاقي و ش��يوه زندگي غلط در ابتلا به 
بيماري هاي غيرواگير مؤثر است.  وزير بهداشت درباره ويژگي افراد درگير 
با كرونا هم مي گويد:» تا امروز حدود 8۷ درص��د از بيماران كوويد ۱9، 
گرفتار چاقي، ديابت و بيماري زمينه اي بودند. سياست ما بايد اين باشد كه 
تخت هاي بيمارستاني كمتري درگير شود و اجازه ندهيم كه افراد پرخطر 
به فازهاي بعدي بيماري بروند. گروه هدف ما از اين بعد افراد بالاي 60 سال، 

بيماران داراي بيماري زمينه اي و افراد چاق و داراي اضافه وزن است.«
وي با تأكيد بر اينكه حداقل بايد دو س��ال با ويروس كرونا زندگي كنيم 
مي افزايد:» حتماً بايد به همپوشاني و همزماني كرونا و آنفلوآنزا در فصل 
پاييز توجه ويژه كنيم. به همين دليل بيش از ۱0 برابر س��ال گذشته به 
دنبال تأمين واكسن آنفلوآنزا هستيم، البته تقاضا براي اين واكسن در دنيا 

افزايش يافته و تأمين آن راحت نيست.«

كار دولتي
 با  5 هزار و 700 دلار پس انداز!

قاض�ي صلوات�ي ب�ه مته�م ردي�ف چه�ارم  دادگاه ايروان�ي كه 
كارمند گمرك اس�ت، گفت كه ش�ما حق�وق كارمندي داش�تي 
اما از خانه ش�ما 32 س�كه تم�ام به�ار آزادي، ۴0 س�كه نيم بهار 
آزادي،5 ه�زارو۷00 دلار و 2 ه�زار ي�ورو كش�ف شده اس�ت. 
مگر مي ش�ود ب�ا حق�وق دول�ت اي�ن مق�دار پس انداز داش�ت، 
بهت�ر اس�ت درب�اره رش�وه هايي ك�ه گرفت�ي صحب�ت كن�ي. 
روز گذشته هفتمين جلسه رسيدگي به پرونده ۱6 هزار ميليارد توماني 
عباس ايرواني و پنج متهم ديگر در ش��عبه چهارم دادگاه ويژه جرايم 

اقتصادي به رياست قاضي صلواتي برگزار شد. 
در ابتداي جلسه متهم كرم نيا براي دفاع از خود در جايگاه مخصوص 
حاضر شد و  س��پس قاضي صلواتي از وي پرسيد مس��ئوليت شما در 

گمرك غرب چه بوده است؟
متهم كرم نيا پاسخ داد: در خروج گمرك غرب  مسئول بوده ام. 

قاض��ي صلواتي گف��ت: ش��ما در اظهارات خ��ود گفتيد ك��ه وظيفه 
داش��تيد براي اظهارنامه محموله هاي وارداتي ارزياب تعيين كنيد و 
ترخيص كاران شركت هاي متخلف به شما مراجعه مي كردند و وجوهي 

نقدي را مي دادند. 
متهم كرم نيا گفت: من اينها را ننوشته ام. 

قاضي صلواتي گفت: پس چه كس��ي نوشته است؟! شما مسئول درب 
خروج بوده و به عنوان نان خور دولت باي��د از دولت حمايت كني نه از 

يك شركت متخلف. 
وي ادامه داد: ش��ما حقوق ثابت داشته و همس��رتان نيز حقوق ثابت 
داشته اما از خانه ش��ما 32 س��كه تمام بهار آزادي، 40 سكه نيم بهار 

آزادي،۵هزارو ۷00 دلار و 2 هزار يورو كشف شده است. 
متهم كرم نيا پاسخ داد: اين پس انداز 4۷ ساله من بوده است. 

قاضي صلواتي گفت: مگر مي ش��ود با حقوق دولت اين مقدار پس انداز 
داشت؟! بهتر است درباره رشوه هايي كه گرفتي صحبت كني. 

در ادامه جلسه رسيدگي دادگاه، مسعود شاه محمدي نماينده دادستان 
اظهار كرد: اقارير متهمان مي گويد اس��ناد در گم��رك غرب مجعول 
بوده اند، ش��ما س��ندي را ارائه داده ايد كه مبدأ آن هند بوده است، اما 
مهر يك كشور ديگر در آن خورده است.  شاه محمدي با اشاره به اقارير 
متهم گفت: شما با دس��تخط خودتان اقاريري را نوشته ايد و به عنوان 
مسئول درب خروج گمرك، ارزياب تعيين مي كرديد، همچنين فيلم 
تمام جلسات موجود است، شما تحت هيچ فشاري نبوديد و  با دستخط 
خودتان نوش��ته ايد كه مبالغ را دريافت كرديد.  در ادامه جلسه وكيل 
متهم كرم نيا در جايگاه مخصوص قرار گرفت و گفت: در اينجا برخي از 

موارد رعايت نمي شود و كيفرخواست اشتباه نوشته شده است. 
قاضي صلواتي پس از چندين مرتبه تذكر به وكيل متهم كرم نيا گفت: 
شما بايد از موكلتان دفاع كنيد و مطالب حاشيه اي را كه هيچ ارتباطي 

به پرونده و مشكلات آن ندارد، بيان نكنيد! 
در نهايت قاضي صلواتي با ختم جلس��ه اعلام كرد كه جلس��ه بعدي 

رسيدگي به پرونده متعاقباً اعلام مي شود. 

بیمه بیكاري يا بیمه سركاري ؟!
يك شهروند: اينكه مسئولان اعلام مي كنند بيمه بيكاري ايام كرونا را 
واريز كرده اند و براي كساني هم كه واريز نشده به خاطر اشتباه در شماره 
حساب اعلامي است، خلاف واقع است ! دوستان من در كارگاهي كه من 
مشغول به كار بوده ام، بعضي ها دريافت كرده  و بعضي ها دريافت نكرده اند 
و خود من هم دريافت نكرده ام با اينكه همه با هم ثبت نام كرديم و شماره 
حساب هاي اعلامي هم درست ثبت شده اس��ت. حتي اينكه گفته شده 
پيامك زده اند براي اعلام ش��ماره ش��با هم خلاف واقع است، چون هيچ 
اطلاع رساني اي در اين باره صورت نگرفته است و اصلًا موقع ثبت نام جايي 
براي درج شماره ش��با در س��ايت نبود و من خودم كه براي چندمين بار 
مراجعه كردم به سايت تازه براي شماره شبا جايي در نظر گرفته اند كه آن 
را هم پر كردم، اما باز هم خبري از واريز نيس��ت. با اين وضع اطلاع رساني 
بد، حضوري و تلفني هم كه از اداره كار يا ساير نهادها پيگيري مي كنيم، 
مي گويند صبر كنيد ! اين كارمندان كه حقوقشان به راه است از وضع ما 
كارگران بي اطلاعند و نمي دانند حتي يك روز ما چه طور سپري مي شود كه 

مدام به ما مي گويند صبر كنيد ! كاشكي كسي و مسئولي به داد ما برسد !

كبري فرشچي 

زهرا چيذري 
  گزارش  یک
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